
Izgovor – die Aussprache; pravila čitanja 

(slova koja nisu navedena, izgovaraju se kao u našem jeziku) 

Slova Izgovor Objašnjenje Primjer 
                         Samoglasnici - die Vokale 

ai aj  Mais, Kaiser 
ei aj  mein, dein 
eu oj  Europa 
ie i Dugo ,,i“ Sie, Liebe 

ä e  Äpfel, Mädchen 
äu oj  Bäume, Mäuse 
ö o/e Namjestiti usne za ,,o“ 

a izgovoriti ,,e“ 
Löwe, hören, 
mögen 

ü u/i Namjestiti usne za ,,u“ 
a izgovoriti ,,i“ 

fünf, München, 
Müller 

y ü  Gymnasium, Typ 
                          Suglasnici - Die Konsonanten 

ch h  Buch, ich 
chs ks  sechs 
ig ih  wenig 
h nijemo 

,,h“ 
Ne izgovara se u sredini  
riječi 

sehen, gehn, Jahr 

dt t  Werwandte, Stadt 
st št Na početku riječi i u 

složenicama 
Stadt, Hauptstadt 

sp šp Na početku riječi i u 
složenicama 

Sport, 
Basketballspieler 

sch š  Schule, schreiben 
ß s Oštro ,,s“ Straße, heißen 
w v   Wagen, Wage, 

wieder 



v f U nekim stranim 
riječima ostaje ,,v“ – 
Violine, Vase... 

Vater, viel, Verein 

tsch č  Deutsch 
x ks  Max, Hexe 

z c  Ziege, ziemlich 
tz c  Katze, putzen 
s z Na početku riječi ispred 

samoglasnika; u sredini 
riječi između dva 
samoglasnika; 

sagen,sollen,Weise, 
Person 

 

 


